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INDRE BY LOKALUDVALG

REFERAT
for mødet den 06.02.2020, kl. 18:30 i MBK mødelokaler, Pilestræde 61, 1112 København K

1. Åben spørgetid (2019-0353832)
2. Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0353840)
3. Dialog med borgerrepræsentant Finn Rudaizky, Dansk Folkeparti, om aktuelle

temaer. (2020-0012270)
4. Opfølgning på borgermøde om bymiljøet i Indre By (2020-0023604)
5. Opfølgning på svar fra Erhvervsstyrlelsen vedr. begrebet "Serviceerhverv" i

Planloven (2020-0023730)
6. Opfølgning på Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. lysreklame på hjørnet af

Åboulevard og Rosenørns Allé (2020-0024280)
7. Tiltag mod overturisme - Opfølgning på henvendelse fra erhvervsministeren (2020-

0015508)
8. Gademøde om Lille Kongensgade (2020-0023927)
9. "Sceneri i Kongens Have 2020" (2020-0025745)
10. Orientering fra formanden vedr. den aktuelle status på nattelivet i Indre By. (2020-

0026811)
11. Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0006961)
12. B-sag: Anvendelse af Rådhuspladsen (2020-0023766)
13. B-sag: Markering af udeservering i Nansensgade på KK-kort (2020-0024291)
14. B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2020 (2020-0006967)
15. Meddelelser (2020-0006953)
16. Eventuelt

1.  Åben spørgetid (2019-0353832)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning

Beboer Henrik Egeblad fra Dag Hammerskjolds Alle fortalte om udfordringer med byggeplads ved
den amerikanske ambassade, der er ved at blive renoveret. Byggeriet er varslet til at vare til 2022.
Der er et ønske om, at lokaludvalget er opmærksom på, at generne med bl.a. lys fra byggepladsen er
indenfor regler m.v. Henrik Egeblad sender lokaludvalget en beskrivelse af sagen, samt
dokumentation for gener. Der kan være særlige regler, når det måske kan betegnes som amerikansk
jord. Det har varet (med en mindre byggeplads) siden 2013. Lokaludvalget følger op på sagen. 

Henrik Jørgensen fra den Classenske Legatskole fortalte, at de var udfordret af en cykelsti foran
skolen, hvor højdeforskellen mellem cykelsti og fortov kun er én centimeter. Der er ikke nogen
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markeringer til at tydeliggøre forskellen. Der mangler også skiltning af, at der er en skole. Det giver
mange farlige situationer. Det er reelt et problem i Vester Voldgade mellem Rådhuset  og
Inderhavnen.  Lokaludvalget følger op på sagen.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn orienterede om deres aktivitetskalender for 2020. Hvis der er
ønsker til de arrangementer, der ikke er datofastsat, sender man dem til Miljøpunktet. Kalenderen
udsendes til alle i lokaludvalget.

Miljøpunktet oplyste, at rosekatalog bliver brugt af Københavns Kommune.

Miljøpunktet oplyste, at det er vært for en offentlig tur til Amager Ressourcecenter den 25. februar
2020. Det kræver tilmelding.

Miljøpunktet orienterede om en reception i anledning af, at en medarbejder stopper.  

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0353840)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 9. januar 2020

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 9. januar 2020.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgets møde den 12. december
2019.

2. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgets møde den 9. januar 2020.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3.  Dialog med borgerrepræsentant Finn Rudaizky, Dansk Folkeparti, om aktuelle temaer.
(2020-0012270)

Indre By Lokaludvalg har dialog med borgerrepræsentant Finn Rudaizky, Dansk Folkeparti, om
aktuelle temaer.     

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter aktuelle temaer med Finn Rudaizky, Dansk Folkeparti, om aktuelle
temaer.

Problemstilling

Lokaludvalget har besluttet at invitere borgerrepræsentanter til en dialog om aktuelle temaer.

Borgerrepræsentant Finn Rudaizky har givet tilsagn om at komme til lokaludvalgets møde den 6.
februar 2020.

I mødet den 9. januar 2020 besluttede lokaludvalget temaer, som det vil drøfte med Finn Rudaizky.

Løsning

Lokaludvalget drøfter aktuelle temaer med Finn Rudaizky.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede aktuelle temaer med borgerrepræsentant Finn Rudaizky, Dansk
Folkeparti.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende spørgsmål til forvaltningen og
medlemmerne hhv. Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget om

begrebet "Serviceerhverv" i lokalplaner og kommuneplanen, idet lokaludvalget ønsker fortræde
for Teknik- og Miljøudvalget om problematikken, fx i udvalgets møde den 24. februar 2020.
parkeringanlæg på Dantes Plads: Hvad vil det koste kommunen at købe pladsen tilbage? Kan
sagen genåbnes?

 

 

 

Bilag

Temaer til dialog med borgerrepræsentant

4.  Opfølgning på borgermøde om bymiljøet i Indre By (2020-0023604)

Indre By Lokaludvalg drøfte resultaterne af borgermødet om bymiljøet i Indre By. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne af borgermødet om bymiljøet i Indre By, som blev
afholdt den 14. januar 2020 i Vartov. 

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at henvende sig til Teknik- og Miljøforvaltingen
og Økonomiforvaltningen vedr. den fremtidige hotelkapacitet i København. 

Problemstilling

Den 14. januar 2020 var lokaludvalget vært for et borgermøde om bymiljøet i Indre By (se referatet i
bilaget).

Seks forskellige oplægsholdere præsenterede hver deres syn på, hvordan de oplever udviklingen på
butikslejemarkedet, restaurationsmarkedet og turismemarkedet, samt hvilken betydning udviklingen
har for bymiljøet, og hvordan det er muligt at fremme det særlige bymiljø i Indre By. 

De seks oplægsholdere var:

Oplæg v. KCC (KBH – Commerce & Culture)
Oplæg v. Hines Nordic
Oplæg v. Capital Investment
Oplæg v. Newsec Ejendomme
Oplæg v. Wonderful Copenhagen
Oplæg. v. Arkitekturoprøret 

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24884646-35237373-1.pdf
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Ca. 80 borgere deltog i borgermødet. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne fra borgermødet og beslutter, hvordan det
skal følge op på sagen. Formanden foreslår videre, at lokaludvalget bemyndiger ham til at rette
henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen, da en af oplægsholderne
fortalte, at antallet af hotelværelser forventes at stige med 69 % i København i de kommende år.
Formålet er at få verificeret det udsagn og få en pejling på, hvad det kommer til at betyde for Indre By
på den korte og lange bane. 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

 

Beslutning

 

1. Lokaludvalget drøftede resultaterne af borgermødet om bymiljøet i Indre By, som blev afholdt den
14. januar 2020 i Vartov.

Formanden konkluderede på drøftelsen,

at lokaludvalget fortsat skal have fokus på og skabe debat om visioner for bydelen.
at  lokaludvalget fortsat skal arbejde med turisme og den massive hotelbygning.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at henvende sig til Teknik- og Miljøforvaltingen og
Økonomiforvaltningen vedr. den fremtidige hotelkapacitet i København og vedr. begrebet
"serviceerhverv" i lokalplaner og kommuneplanen. 

Bilag

Referat af dialogmøde den 14. januar 2020

5.  Opfølgning på svar fra Erhvervsstyrlelsen vedr. begrebet "Serviceerhverv" i Planloven
(2020-0023730)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, hvordan det skal følge op svaret fra Erhvervsstyrlelsen vedr.
begrebet "Serviceerhverv" i Planloven. 

Indstilling

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24881833-35232842-1.pdf
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Formanden indstiller,  

1. at Indre By Lokaludvalg godkender godkender formandens svar til Gruppeformandskredsen og
Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. Erhvervsstyrelsen svar om "Serviceerhverv" i Planloven. 

Problemstilling

Lokaludvalgets formand henvendte sig den 7. oktober 2019 til Erhvervsstyrelsen, idet lokaludvalget
igennem længere tid havde drøftet ulemperne for borgerne af, at begrevet "serviceerhverv" i
Planloven angiveligt dækker over mange forskellige former for erhverv som f.eks.
bedemandsforretning og natklub.  

Lokaludvalget bad om at få oplyst, om en kommune kan differentiere begrebet "serviceerhverv" i sin
planlægning, så det af kommuneplanen og af lokalplaner fremgår, at et areal kun må anvendes til
f.eks. administration, liberalt erhverv, butik, restaurant, natklub eller hotel. 

Den 13. januar 2020 svarede Erhvervsstyrelsen på lokaludvalgets henvendelse med følge svar: 

"Kære Indre by lokaludvalg og Christian Christensen

Tak for jeres spørgsmål vedrørende serviceerhverv i forhold til planloven og lokalplaner.
Erhvervsstyrelsen kan ikke gå ind i konkrete sager men kan kun udtale sig generelt. Grænserne for
hvad der kan reguleres i en lokalplan følger af planlovens § 15, stk. 2. Planloven definerer ikke
serviceerhverv, og da styrelsen kun må udtale sig vejledende om loven, så kan erhvervsstyrelsen
ikke svare nærmere på udvalgets spørgsmål om i hvilket omfang begrebet serviceerhverv kan
differentieres. I styrelsens vejledning om lokalplanlægning er angivet nærmere om de overordnede
principper for udarbejdelse af lokalplaner: https://planinfo.erhvervsstyrelsen.dk/lokalplanret-og-pligt" 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender hans svar og bemyndiger ham til at sende svaret til
Teknik- og Miljøforvaltningen og Gruppeformandskredsen. 

"Gruppeformandskredsen
Teknik og Miljøforvaltningen

Indre By Lokaludvalg henvendte sig den 7. oktober 2019 til Erhvervsstyrelsen for at få oplyst, om en
kommune kan differentiere begrebet "serviceerhverv" i sin planlægning, så det af kommuneplanen og
af lokalplaner fremgår, at et areal kun må anvendes til f.eks. administration, liberalt erhverv, butik,
restaurant, natklub eller hotel. 

Vi henvendte os til Erhvervsstyrelsen, da lokaludvalget igennem længere tid havde drøftet ulemperne
for borgerne af, at begrevet "serviceerhver" i Planloven angiveligt dækker over mange forskellige
former for erhverv som f.eks. bedemandsforretning og natklub.  

Vi forstår ud fra Erhvervsstyrelsens svar, at en kommune selv kan oprette serviceområder efter eget
ønske, da styrelsen ikke definerer serviceerhverv. 

Dette beder vi at få bekræftet, og vi beder jer om at tage dette med i den endelige justering af
kommuneplan 2019. Således at områder til brug for nattilladelser (natklubber etc) og hoteldrift skal

https://planinfo.erhvervsstyrelsen.dk/lokalplanret-og-pligt
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beskrives eksplicit i fremtidige lokalplaner, for at kunne benyttes til disse formål.

Med venlig hilsen,

Bent Lohmann,
formand."

 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Gruppeformandskredsen og Teknik- og Miljøforvaltningen
vedr. Erhvervsstyrelsens svar om "Serviceerhverv" i Planloven, der fremgår af løsningsafsnittet, idet
formanden bad lokaludvalgets medlemmer sende sekretariatet input til henvendelsen, der kan styrke
argumentationen.

Bilag

Indre By Lokaludvalg om Serviceerhverv i Planloven - henvendelse til Erhvervsstyrelsen
Svar til Indre By Lokaludvalg fra Erhvervsstyrelsen

6.  Opfølgning på Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. lysreklame på hjørnet af
Åboulevard og Rosenørns Allé (2020-0024280)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et svar til Teknik- og Miljøforvaltingen vedr. lysreklame på hjørnet
af Åboulevarden og Rosenørns Allé. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender hans brev til Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. lysreklame på
hjørnet af Åboulevarden og Rosenørns Allé og lysreklamen på Nørreport, som fremgår af
løsningsafsnittet. 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg drøftede den 12. december i deres månedlige udvalgsmøde kommunens
gældende retningslinjer for lysreklamer. På baggrund af drøftelsen rettede lokaludvalget den 16.

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24855305-35184832-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24855408-35185066-1.pdf


3.3.2020 Indre By Lokaludvalg - Dagsorden d. 06.02.2020, kl. 18:30

https://prod.edoc5.kk.dk/AgendaWeb/Forms/Show/ShowAgendaHTML.aspx?ID=208ba1b8-8df3-46bc-9555-7e40a34c0eea 8/24

december 2019 henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen (se bilag), hvor der blev bedt om en
redegørelse fra sagsforløbet om lysreklamen på hjørnet af Åboulevard og Rosenørns Allé og en
orientering om, hvorvidt borgerne er blevet korrekt behandlet i sagen. 

Lokaludvalget foreslog i henvendelsen,

at reglerne for lysreklamer opdateres, så forholder sig til LED-skærme. 
at man undersøger, hvorvidt stederne, der er udpeget til lysreklamer, er egnet til det. 
at man undersøger, om andre steder end de, der er udpeget, er egnet til lysreklamer. 

Lokaludvalget modtog den 9. januar svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen (se hele svaret i bilaget). 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender nedenstående brev til Teknik- og Miljøforvaltingen. 

"Teknik- og Miljøforvaltningen

Reklamer og lysreklamer spiller en større og større rolle i København. I lokaludvalget mener vi, at
udviklingen betyder, at erhvervsliv mfl. søger større synliggørelse, herunder reklamering på steder,
hvor mange mennesker passerer eller opholder sig. Det skaber et stort pres på byen. 

Af den årsag henvendte vi os i et brev den 16. december 2019 for at få indsigt i sagsforløbet vedr.
lysreklamen på hjørnet af Åboulevard og Rosenørns Allé samt en orientering om, hvorvidt borgerne
er blevet korrekt behandlet i sagen. 

Lokaludvalget modtog den 9. januar svar fra tilbage, hvor det fremgår, at der den 21. marts 2019 blev
givet tilladelse til etablering af konstruktion og udskiftning af tagreklame på adressen Rosenørns Allé
12.

Først den 22. oktober 2019, på baggrund af borgerhenvendelser, blev der igangsat en indledende
besigtigelse af skiltet og sendt et orienteringsbrev til skiltets ejer. Og først den 12. december blev der
sendt et høringsbrev til naboer omkring skiltet med høringsfrist den 3. januar 2020. 

I lokaludvalget er vi positive overfor, at forvaltningen gennem besigtigelser har fået reduceret
lysstyrken og at de levende billeder, der kørte på hjørnet af Åboulevard og Rosenørns Allé og at de
nu er blevet erstattet med et stilbillede. Samt at forvaltningen undersøger skiltets øvrige påvirkning på
omgivelser ift. farver.  

Dog er vi særligt kritiske overfor den sene inddragelse af naboer. Vi mener, at det bør være en
kutyme, at naboer i sådanne sager inddrages tidligt i processen, da lysreklamer kan være til stor
gene. Vi mener, at forvaltningen bør få professionelle fagfolk til at måle den konkrete lysstyrke og
påvirkning på mennesker inden, at tilladelser om lysreklamer gives. Det bør i vores optik være
standard-procedure. Vi vil gerne medvirke til at, der udarbejdes en standard procedure og lystekniske
standarder på området. 

Derudover vil vi gøre opmærksom på, at lys-reklamen på Nørreport ligeledes er til stor gene for
beboere og forbipasserende. Det er særligt i aften- og nattetimerne at generne er størst. Vi håber, at
forvaltningen vil igangsætte en lignende besigtigelse af lysreklamen, så skiltets lysstyrke bliver
justeret og de skiftende billeder erstattes med et stilbillede. 

 

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand." 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

 

Beslutning

Til mødet forelå dels kommunens retningslinjer fra 2013 vedr. skilte og reklamer og dels artikler om
lysreklamer.

 

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. lysreklame på hjørnet af
Åboulevarden og Rosenørns Allé og lysreklamen på Nørreport, som fremgår af
løsningsafsnittet. 

2. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling om lysskilte i trafikken til drøftelse i et
kommende lokaludvalgsmøde, idet de øvrige lokaludvalg inviteres til at deltage i drøftelsen. 

Bilag

Indre By Lokaludvalg om lysreklamer
Svar fra TMF om lysreklame Åboulevard og Rosenørns Allé
Skilte og reklamer i København

7.  Tiltag mod overturisme - Opfølgning på henvendelse fra erhvervsministeren (2020-
0015508)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et opfølgende svar til erhvervsministeren vedr. tiltag mod
overturisme.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at takke erhvervsministeren for svaret til Indre By
Lokaludvalg om, at der bør udarbejdes en national strategi for turisme, som hindrer overturisme i
København.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at tilbyde lokaludvalgets hjælp og ekspertise, når Det
Nationale Turismeforum skal udarbejde en strategi for bæredygtig vækst i dansk turisme i
samarbejde med Wonderful Copenhagen, Københavns Kommune og andre relevante interessenter.

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24861246-35195086-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24858440-35190306-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24861235-35195061-1.pdf
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Problemstilling

I lokaludvalgets møde den 12. september 2019 blev formanden bemyndiget til at skrive til
erhvervsminister Simon Kollerup om, at der bør udarbejdes en national strategi for turisme, som
hindrer overturisme i København. Se bilag.

Erhvervsministeren har den 15. januar 2020 svaret på lokaludvalgets henvendelse fra den 7. oktober
2019. Se bilag.  

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender nedenstående svar til erhvervsministeren og takker ham
for at vende tilbage med svar på lokaludvalget henvendelse fra den 7. oktober 2019.

"Erhvervsminister Simon Kollerup
min@em.dk

Indre By Lokaludvalg vil gerne takke dig for dit svar på vores henvendelse vedrørende udviklingen af
turismen i Indre By.  

Vi er glade for, at der nationalt arbejdes på at sikre en bæredygtig vækst i den danske og
københavnske turisme, således at der i Indre By skabes plads til borgere og turister. Desuden er vi
begejstrede for at høre, at Det Nationale Turismeforum arbejder på at udforme en national strategi,
der skal fremme bæredygtigheden i dagens turisme. Som et led heri vil vi Indre By Lokaludvalg gerne
være en aktiv medspiller og tilbyde vores hjælp og ekspertise, når strategien for bæredygtig vækst i
dansk turisme påbegyndes i samarbejde med Wonderful Copenhagen, Københavns Kommune og
andre relevante interessenter.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
Formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af den videre drøftelse.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at takke erhvervsministeren for svaret til Indre By
Lokaludvalg om, at der bør udarbejdes en national strategi for turisme, som hindrer overturisme



3.3.2020 Indre By Lokaludvalg - Dagsorden d. 06.02.2020, kl. 18:30

https://prod.edoc5.kk.dk/AgendaWeb/Forms/Show/ShowAgendaHTML.aspx?ID=208ba1b8-8df3-46bc-9555-7e40a34c0eea 11/24

i København.
2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at tilbyde lokaludvalgets hjælp og ekspertise, når Det

Nationale Turismeforum skal udarbejde en strategi for bæredygtig vækst i dansk turisme i
samarbejde med Wonderful Copenhagen, Københavns Kommune og andre relevante
interessenter.

Bilag

Indre By Lokaludvalg om tiltag mod overturisme i national strategi for turisme
Svar fra erhvervsministeren på henvendelse fra Indre By Lokaludvalg
Lov om dansk turisme
Medlemmer af Det Nationale Turismeforum

8.  Gademøde om Lille Kongensgade (2020-0023927)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et gademøde om Lille Kongensgade, hvor det inviterer
lokale erhvervsdrivende og borgere i området. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter om det skal holde et gademøde om forholdene i Lille
Kongensgade, hvor lokale erhvervsdrivende og borgere i området sammen med Teknik- og
Miljøforvaltningen inviteres til en snak om muligheden for at lukke gaden for gennemkørende trafik og
skabe udeservering i gaden samt etablere boder under Magasins svalegang. 

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre mødet sammen med
sekretariatet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. til borgermødet af 2020-puljen.

Problemstilling

En borger henvendte sig den 3. januar 2020 per mail til Indre By Lokaludvalg og spurgte indtil
trafikken i Lille Kongensgade, da der efter metrobyggeriet er færdigt er begyndt at biler er begyndt at
køre gennem gaden og med et forslag om at omdanne gaden til en gå-gade.   

Lokaludvalget afholdte i marts 2017 en offentlig workshop i samarbejde med Teknik- og
Miljøforvaltingen om indretningen af Lille Kongensgade. Her blev muligheden for at etablere en gade
på de gåendes præmisser med udeservering og boder under Magasins svalegang blev debatteret.
Workshoppen udsprang af Teknik- og Miljøforvaltningens projekt "Bedre forhold for cyklister i Lille
Kongensgade".      

Løsning

Formanden foreslår, at Indre By Lokaludvalg drøfter om det skal holde et gademøde om forholdene i
Lille Kongensgade, hvor lokale erhvervsdrivende og borgere i området sammen med Teknik- og
Miljøforvaltningen inviteres til en snak om muligheden for at lukke gaden for gennemkørende trafik og

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24793784-35083174-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24793788-35083178-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24793787-35083176-2.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24804060-35098020-1.pdf
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skabe udeservering samt etablere boder under Magasins svalegang. Lokaludvalget skal vælge
tovholdere til at planlægge og gennemføre borgermødet sammen med sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter 15.000 kr. af 2020-puljen til mødet. Pengene tages af puljen
"Borgerdialogaktiviteter". Der vil være udgifter til annoncering, lokaleleje og forplejning.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

Beslutning

 

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal holde et gademøde om forholdene i Lille Kongensgade,
hvor lokale erhvervsdrivende og borgere i området samt Teknik- og Miljøforvaltningen inviteres
til en snak om muligheden for at lukke gaden for gennemkørende trafik og skabe udeservering i
gaden samt etablere boder under Magasins svalegang. 

2. Lokaludvalget besluttede at holde et debatmøde en hverdageftermiddag samt et
debatvognsarrangement 14 dage efter en lørdag formiddag. Din Betjent inviteres til at deltage.

3. Lokaludvalget udpegede Lean Milo, Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle til at
planlægge og gennemføre møderne sammen med sekretariatet.

4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 15.000 kr. af 2020-puljen til debatmødet og
debatvognsarrangementet.

9.  "Sceneri i Kongens Have 2020" (2020-0025745)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte om det skal afsætte midler til projektet ”Sceneri i Kongens Have”,
som Slot- og Kulturstyrelsen og forpagteren af Herkules Pavillonen arbejder på at realisere i
sommerhalvåret 2020. 

 Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter et forslag om at etablere en arbejdsgruppe med repræsentanter fra
puljegruppen, der sammen med formanden skal hjælpe Slot- og Kulturstyrelsen med at
sammensætte et program for projektet ”Sceneri i Kongens Have 2020”, som styrelsen planlægger at
gennemføre i sommerhalvåret 2020 sammen med forpagteren af Herkules Pavillonen.  

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en pulje på 12.000 kr. til annoncering i sommerhalvåret samt en
pulje på 20.000 kr., som kunsterne der skal optræde, kan bruge til indkøb af materialer mm. Pengene
tages fra puljemidlerne 2020.

Problemstilling
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Slots- og Kulturstyrelsen arbejder pt. på et projekt under titlen ”Sceneri i Kongens Have 2020" (se
bilag). Styrelsen planlægger at nedtage den røde trappe (se bilag) fra Gl. Holtegaard og flytte den til
Kongens Have. Trappen blev i perioden 2015 – 2017 brugt i forbindelse med udstillingstrilogien
Pavillon I-III – Ny arkitektur i barokhaven under den overordnede titel: Art Gardens Architecture.

Projektet i Kongens Have går ud på at etablere den røde trappe på Herkules Plænen i Kongens
Have, og bruge den som visuel kunst og samtidig gøre den til ramme om et sommerprogram med
forskellige former for organiseret og uorganiseret performance, hvor den ikke etablerede talentmasse
kan optræde på en åben scene. 

Herkules Pavillonen er centralt placeret i Kongens Have for enden af Kavalergangen.

Pavillonen har styrelsen bortforpagtet til Herkules Pavillonen, og ideen med forpagtningen er, at der
kan skabes kulturelle aktiviteter i og omkring pavillonen. Den nuværende forpagter har de seneste
sæsoner været medarrangør på forkellige kulturelle aktiviteter - herunder dans, performance og
musik af forskellig karakter. 

Målet er, at Slot- og Kulturstyrelsen i samarbejde med forpagteren og lokaludvalget skal gennemføre
projektet. Styrelsen søger ligeledes om økonomisk støtte hos Det Obelske Fond og Nordea Fonden. 
 

Løsning

Formanden foreslår, at Indre By Lokaludvalg etablerer en arbejdsgruppe med repræsentanter fra
puljegruppen og formanden, der bistår Slot- og Kulturstyrelsen og forpagteren af Herkules Pavillonen
i at finde artister, der kunne have interesse i at optræde på scenen i sommerhalvåret. Formanden
foreslår videre, at der afsættes en pulje på 12.000 kr. til annoncering i sommerhalvåret samt en pulje
på 20.000 kr., som kunsterne der skal optræde, kan bruge til indkøb af materialer mm.

Økonomi

Lokaludvalget afsætter 12.000 kr. til annoncering i sommerhalvåret samt en pulje på 20.000 kr., som
kunsterne der skal optræde, kan bruge til indkøb af materialer mm. 
Pengene tages fra puljemidlerne 2020.   

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden og lokaludvalgets Puljegruppe til at
samarbejde med Slot- og Kulturstyrelsen og Herkulespavillonen om projektet ”Sceneri i
Kongens Have 2020”.

2. Lokaludvalget udsatte beslutningen om, hvorvidt det skal afsætte en pulje til projektet. 

Bilag
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Sceneri i Kongens Have

10.  Orientering fra formanden vedr. den aktuelle status på nattelivet i Indre By. (2020-0026811)

Indre By Lokaludvalg tage formandens orientering vedr. den aktuelle status på nattelivet i Indre By til
efterretning og drøfte, hvad det skal foretage sig videre. 

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans orientering vedr. den aktuelle situation omkring nattelivet i Indre
By til efterretning. 

2. at Indre By Lokaludvalg på baggrund af orienteringen drøfter, hvad det videre skal foretage sig i
sagen. 

Problemstilling

Formanden orienterer omkring den aktuelle situation i nattelivet i Indre By. 

Løsning

Formanden foreslår, at Indre By tager hans orientering vedr. den aktuelle status på nattelivet i Indre
By til efterretning. Og på den baggrund drøfter, hvad lokaludvalgets fremtidige tiltag i sagen om
nattelivet skal være. 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens orientering vedr. den aktuelle situation omkring nattelivet i Indre
By til efterretning.

2. Lokaludvalget konkluderede på baggrund af orienteringen, at ansvaret for registrering og
håndtering af klager over nattelivet skal afklares og synliggøres. 

3. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til næste lokaludvalgsmøde om en
kommunikationskampagne, der kan synliggøre problematikken.

 

11.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0006961)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24868504-35209314-1.pdf
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Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

 

Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

 

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet

• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

• Godsnetværket

• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken

• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg

• By & Havns forum for lokaludvalg
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Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

12.  B-sag: Anvendelse af Rådhuspladsen (2020-0023766)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedrørende anvendelsen af
Rådhuspladsen.

Indstilling
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Formanden indstiller,

at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedrørende anvendelsen af
Rådhuspladsen.
at Indre By Lokaludvalg tager svaret til efterretning og beslutter om de vil foretage sig yderligere i sagen.

 

Problemstilling

Den 30. december 2019 henvendte Indre By Lokaludvalg sig til Teknik- og Miljøforvaltningen med en
invitation om deltagelse ved et af de kommende lokaludvalgsmøder, for at fortælle om, hvordan
Rådhuspladsen tænkes anvendt, nu da metrostationen er taget i brug.

Den 14. januar modtog lokaludvalget følgende svar fra Teknik og Miljøforvaltningen: 

"Kære Bent Lohmann og Indre By Lokaludvalg

Tak for jeres henvendelse fra den 30. december 2019 til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende
Rådhuspladsen. Jeg svarer jer, da sagen vedrører mit ansvarsområde i forvaltningen.

I forbindelse med etablering af metrostationen på Rådhuspladsen blev terminalbygningen nedrevet,
og trafikinformationen blev i den forbindelse også nedlagt. Toilettet, der lå under terminalbygningen,
blev nedrevet i forbindelse med anlægsarbejderne, men der åbner et nyt underjordisk toilet i foråret
2020 med adgang fra metrostationens hovedtrappe og med egen elevator.

Som et resultat af planlægningen af busdriften efter åbning af Cityringen (Busnet 2019) meddelte
Movia og Økonomiforvaltningen, at der i fremtiden ikke vil være behov for den gamle busterminal på
pladsens nordside. Det blev på den baggrund muligt at udvide pladsarealet og gav samtidig mulighed
for at begrønne denne udvidelse med træer. Den øvrige del af pladsen er retableret.

Rådhuspladsen vil i fremtiden blive anvendt som hidtil. I forhold til tidligere vil fodgængerarealerne
være betydeligt udvidet, og der vil være nogle sikkerhedsrestriktioner ved opstilling af byinventar i
umiddelbar nærhed af de metrokonstruktioner, der stikker op af jorden (trapper, elevatorer, ovenlys
og ventilationsriste). Disse restriktioner vil blive administreret af forvaltningen i forbindelse med
arrangementstilladelser m.v. Tilladelser til anvendelse af Rådhuspladsen vil som hidtil skulle søges
hos byliv@kk.dk.

Da driften af pladsen som sagt vil være som hidtil, vurderer jeg umiddelbart ikke, at forvaltningen vil
kunne tilføre noget nyt ved at deltage i et af lokaludvalgets møder. Hvis der er nogle konkrete
spørgsmål eller emner, som I ønsker, at vi kommer og fortæller mere om, er I velkomne til at vende
tilbage. Så vil vi kigge på det igen.

Jeg håber, det var svar på jeres henvendelse, og I er velkomne til at kontakte mig igen.

Med venlig hilsen

Hans Cristian Karsten

Vicedirektør

Byens Anvendelse"

 

mailto:byliv@kk.dk
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedrørende
anvendelsen af Rådhuspladsen,samt tager beslutning om lokaludvalgets skal foretage sig yderligere i
sagen.

Økonomi

Intet

Videre proces

Afhænger af lokaludvalgets drøftelse

 

Beslutning

Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøforvaltningens svar af 14. januar 2020 vedrørende anvendelsen
af Rådhuspladsen.
Lokaludvalget bemyndigede formanden til at takke forvaltningen for svaret og fremsætte ønske om at
evaluere pladsen i august 2020, idet evalueringen bl.a. skal omfatte toiletterne på Rådhuspladsen, fakta
om anvendelsen af pladsen, fakta om cykelfærdsel m.v.
Lokaludvalget bemyndigede formanden til at rette henvendelse til formændene for partierne i
Borgerrepræsentationen vedr. rammerne for Distortion på Rådhuspladsen og Distortionsarrangørernes
evne og vilje til at holde sig indenfor rammerne. 

Bilag

Svar fra forvaltningen om rådhuspladsen

13.  B-sag: Markering af udeservering i Nansensgade på KK-kort (2020-0024291)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedrørende markering af
udeserveringer i Nansesgade og sidegader på https://kbhkort.kk.dk

Indstilling

Formanden indstiller,

at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedrørende markering af
udeserveringer i Nansesgade og sidegader på https://kbhkort.kk.dk.
at Indre By Lokaludvalg godkender formandens svar til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende
markering af udeserveringer i Nansesgade og sidegader på https://kbhkort.kk.dk.

Problemstilling

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24864147-35200716-1.pdf
https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
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Den 3. januar rettede Indre By Lokaludvalg henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om
tilsyneladende uoverensstemmelser imellem, hvad der fremgår af https://kbhkort.kk.dk's oversigt over
udeserveringer i Nansensgade og i sidegaderne, og hvad vi kan registrere i virkeligheden. 

Den 13. januar modtog vi svar fra Teknik- og miljøforvaltningen, hvor det fremgår at KK-korts
information om angivelse af udeserveringer overføres fra Erhvervportalen, hvorigennem en
virksomhed skal søge om tilladelse til udeservering. I ansøgningen angives adressen hvortil der
søges, men den præcise placering af udeserveringen registreres ikke. En mere detaljeret registrering
og dermed visning på KK-kort kræver en videre udvikling af Erhvervsportalen, hvilket der pt. ikke er
bevilliget milder til. På KK-kort fremgår kun de tilladelser, som forvaltningen har godkendt, og er på
offentlige arealer. De fleste steder i Indre By er det offentlige vejareal helt op til facaden, hvilket også
kan ses på KK-kort under ”Borger/Veje/Ejerforhold, vejstatus. Det er altid den erhvervsdrivendes
ansvar, at deres gæster ikke overskrider de godkendte arealer og ikke er til gene for forbipasserende
og andre.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender hans svar og bemyndiger ham til at sende svaret til
Teknik- og Miljøforvaltningen.

"Hans Christian Karstensen

Vicedirektør

Byens Anvendelse

Indre By Lokaludvalg henvendte sig den 3, januar til Teknik- og Miljøforvaltningen, for at få oplyst,
hvorfor der tilsyneladende er uoverensstemmelser imellem funktionerne "Areal til udeservering" og
"Tilladelser til udeservering" og virkeligheden. Vi takker for det uddybende svar, som vi modtog den
13. januar. 

Som opfølgning på vores henvendelse, vil vi gerne bede forvaltningen om at sende os en samlet liste
over udeserveringssteder i Nansensgade med sidegader.

På forhånd mange tak.

Med venlig hilsen,

Bent Lohmann,
formand."

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
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Beslutning

Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøforvaltningens svar af 13. januar 2020 vedrørende markering af
udeserveringer i Nansensgade og sidegader på https://kbhkort.kk.dk.
Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende markering af
udeserveringer i Nansensgade og sidegader på https://kbhkort.kk.dk, der fremgår af løsningsafsnittet,
idet det præciseres, at det er en samlet liste over tilladelser, der efterspørges.

Bilag

Indre By Lokaludvalg om udeserveringer og kkkort
Svar fra forvaltningen

14.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2020 (2020-0006967)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning,
jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Flere har henvendt sig til lokaludvalget siden lokaludvalgets møde den 9. januar 2020.

Løsning

1. Lille Kongensgade

Med mail den 3. januar 2020 spurgte en borger om, hvorfor Lille Kongensgade er blevet åbnet for
gennemkørende trafik. Hun mener, at trafikken har vænnet sig til denne lukning og fundet andre
veje. Bilerne har ikke rigtig fundet ud af det endnu, og de gående faktisk bruger gaden som gågade.

Hun foreslår, at gaden bliver lavet om til gå- og cykelgade, da den trænger alligevel til ny belægning
efter i flere omgange at være blevet gravet op, så det kunne være det helt rigtige tidspunkt at lave
gaden om til gå- cykelgade.

Hun giver udtryk for, at gaden er lidt kedelig, og ved at lave den om til gågade kunne der måske
komme lidt flere interessante butikker i gaden, ligesom Magasin måske kan motiveres til at gøre
noget ved sin facade ud mod gaden. Hun giver også udtryk for, at der absolut ikke er behov for flere
værtshuse og natværtshuse, da de er til stor gene for beboerne.

Sekretariatet bad den 6. januar 2020 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
https://kbhkort.kk.dk/spatialmap?
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24857991-35189571-1.pdf
https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24863860-35200143-1.pdf
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Forvaltningen svarede den 10. januar 2020, at gaden åbnet for arbejdskørsel igen lige som tidligere.
Der er ikke åbnet for at andre køretøjer end arbejdskørsel, der må køre ind i Lille Kongensgade fra
Bremerholmen.

Lille Kongensgade skal trafikalt betjene de ejendomme der ligger i gaden, og derfor er der et behov
for arbejdskørsel som fx renovationsafhentning og varelevering og derfor er denne kørselsform tilladt.

Forvaltningen oplyser, at flere af de erhvervsdrivende i gaden arbejder for, at der kommer til at ske
noget med gaden, men hvad det ender ud i, vides ikke på nuværende tidspunkt.

2. Adgangsforhold og cykelparkering foran Hovedbiblioteket, Krystalgade

Med mail den 23. januar henvendte en borger sig vedr. adgangsforhold og cykelparkering foran
Hovedbiblioteket, Krystalgade. Hun skriver, at hun som flittig bruger af Hovedbiblioteket er meget
generet af, det er svært at komme ind til indgangen og at den tilgængelige cykelparkering ikke er
tilstrækkelig. Det betyder, at cyklister parkerer deres cykler i de to åbne rum mellem cykelstativerne,
så det bliver besværliggjort at komme frem til bibliotekets indgang. Indimellem er ledige pladser i
stativerne, men indgangen til stativerne spærres af parkerede cykler i de to "åbninger". Samtidig
parkere ladcykler også mellem de to "åbne steder", da dette stort set er eneste mulighed for at
parkere sådanne cykler foran Hovedbiblioteket. Problemet har eksisteret længe, men er forværret,
efter at Forsvaret har opsat (hjemmelavede) skilte om, at man ikke må sætte sin cykel på ydersiden
af cykelstativerne. 

Derudover optager udlejnings-cykler ofte mange af pladserne i cykelstativerne.

Hun foreslår, at der på den korte bane tydeligt markeres (fx med maling og "cykelparkering forbudt-
ikon" på belægningen), at de to områder skal bruges som indgang. Hun skriver videre, at området for
cykelparkering foran Hovedbiblioteket er alt for lille, så den bedste og mest langtidsholdbare løsning
vil være at inddrage vejstrækningen i Krystalgade til cykelparkering. Hvis politi-afspærringen og
bevogtningen af synagogen gøres permanent, kunne en udvidet cykelparkering tilmed være en fin
måde at udnytte vejstrækningen i Krystalgade fra Fiolstræde til Peder Hvidtfeldtstræde.

(Se bilag for billeder)

Sekretariatet bad den 24. januar 2020 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning, jf.
løsningsafsnittet.
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2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at lave en
høringsproces om de trafikale mønstre og forhold, som den permanente lukning af Krystalgade
mellem Fiolstræde og Peter Hvidtfeldts Stræde har skabt.

Bilag

Billeder fra Krystalgade v. Hovedbiblioteket

15.  Meddelelser (2020-0006953)

Beslutning

Workshop arrangeret af Hines Nordic om hotel i Købmagergade.

Medlemmer fra Byudviklingsgruppen og formandskabet fra Rundetårn Kvarters Beboerforening
deltager i en workshop arrangeret af Hines Nordic den 13. februar 2020 kl. 19.30 – 21.30,
Lokaludvalget kan komme med input til proces vedr. udsmykning af plankeværk omkring
byggepladsen.

 Møde med By & Havn om oversvømmelsesanalyse

Lokaludvalget har møde med By & Havn om oversvømmelsesanalyse, hvor By & Havns adm.
direktør Anne Skovbro deltager. Mødet afholdes i Bethesda den 20. februar 2020 kl. 19.30 – 21.00.

Møde om Laksegade- kvarteret og området v. Nikolaj Plads

Lokaludvalget er den 24. februar 2020 kl. 19.30-21.00 vært for et offentligtmøde, hvor formålet er at
se, om der er opbakning til at danne en beboerforening for Laksegade-kvarteret og området omkring
Nikolaj Plads og om muligheden for at afholde en stiftende generalforsamling.  

Mødet holdes i Kayak Bar, Børskaj 12. 

 

Halvårsmøde med TMF om aktuelle lokalplaner

Lokaludvalget har møde med Teknik- og Miljøforvaltningen den 25. februar 19.30 – 21.00 i Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn om aktuelle lokalplaner..

Møde om Tour de France

Der er ved at blive aftalt møde mellem lokaludvalget og Grand Depart Copenhagen 2021 I/S  samt
Økonomiforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen om Tour de
France-starten i i Indre By i juli 2021.

 

Bydelsatlas

https://prod.edoc5.kk.dk/Attachments/24863771-35199984-1.pdf
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Der blev fremført ønske om en drøftelse af behovet for et nyt bydelsatlas for Indre By, idet det senest
bydelsatlas blev udarbejdet i 1996.

 

Møder med repræsentanter for partierne i Borgerrepræsentationen

Jakob Næsager, Konservativt Folkeparti, deltager i lokaludvalgets ordinære møde den 12. november
2020.

 

16.  Eventuelt

Beslutning

Intet.

_______________________________________________________________

 

 

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.35 og sluttede kl. 22.52.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
3. Dialog med borgerrepræsentant Finn Rudaizky, Dansk Folkeparti, om aktuelle temaer
4. Opfølgning på borgermødet om bymiljøet i Indre By
5. Opfølgning på svar fra Erhvervsstyrelsen vedr. begrebet ”Serviceerhverv” i Planloven
6. Opfølgning på teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. lysreklame på hjørnet af Åboulevard og
Rosenørns Allé
7. Tiltag mod overturisme – opfølgning på henvendelse fra erhvervsministeren
8. Gademøde om Lille Kongensgade
9. ”Sceneri i Kongens Have 2020”
10. Orientering fra formanden vedr. den aktuelle status på nattelivet i Indre By
11. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
12. Anvendelse af Rådhuspladsen
13. Markering af udeservering i Nansensgade på KK-kort
14. Henvendelser til lokaludvalget, februar 2020
15. Meddelelser
16. Eventuelt.

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann
Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
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Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Grønnegade Kvarters Beboerforening Hannibal C. Holt
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo
KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Ole Bang
Bo Bedre Bedst Susan Brinck
Socialdemokratiet Anders Møller
Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Konservativt Folkeparti Lis Langsø
Socialistisk Folkeparti Kirsten Sloth
Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Jep Loft og hans suppleanter.
Jan Frederik Hansen. I stedet deltog hans 1. suppleant Kirsten Sloth.
Lars Vedel Jørgensen. I stedet deltog hans 1. suppleant Anders Møller.
Peter Stakemann. I stedet deltog hans 1. suppleant Lis Langsø.
Ulla Ekberg. Hun har ingen suppleant.
Lise Smørum. Hun har ingen suppleant.
Jens Erik Frandsen. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.

Fraværende uden afbud

Jens Vexø.

Fraværende i mødet

Hannibal C. Holt forlod mødet efter behandlingen af dagsordenens punkt 3. 
Lis Langsø forlod mødet under behandlingen af dagsordenens punkt 11.

_________________________________________________________________________________

OM NÆSTE MØDE

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 12. marts 2020 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske
Hus, Løvstræde 6.


